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Janez, hvala ti!

Pesimisti in nergači si lahko mislijo, kar hočejo - Slovenija pa je med tem v ZDA kljub krizi  

uspešno prodala svoje obveznice. Celo veliko bolje smo se odrezali, kot so nam napovedovali 

nekateri. Če bi še tistih nekaj dvomljivcev, ki v poteze sedanje slovenske vlade dvomijo na 

vsakem koraku, zmoglo kanček več optimizma, bi bili na konju.

Slovenija  je  med  17.  in  19.  oktobrom letos  izdala  10-letne  obveznice  v  vrednosti  2,25 

milijarde ameriških dolarjev oz. 1,72 milijarde evrov. Donos na obveznice znaša 5,7 odstotka. V 

prvih 12 urah je bilo povpraševanja za več kot 11 milijard dolarjev, to pa je omogočilo Sloveniji, da 

je občutno izboljšala ceno in povečala obseg izdaje do najvišjega in tudi končnega zneska, torej do 

2,25  milijarde  dolarjev.  Ministrstvo  za  finance  je  na  svoji  spletni  strani  zapisalo,  da  je  bilo  to 

največje  povpraševanje  po  državnih  obveznicah  v  srednji  in  vzhodni  Evropi  v  letošnjem letu. 

Dejstva iz javno dostopnih podatkov na spletni strani ministrstva povejo, da se je Slovenija v veliko 

boljših časih zadolževala veliko dražje (leta 2003 po 4,75%). 

Skratka, uspešna izdaja v ZDA je pokazala, kako slabe so trenutno razmere na evropskem 

trgu in tudi zavrgla vsa namigovanja, da bi Slovenija morala zaprositi za mednarodno finančno 

pomoč. Zelo zanimivi so komentarji opozicijskega dvojčka, ki se ob vsaki potezi sedanje vlade kot 

otrok trmasto upira in kriči – brez pravih argumentov seveda. Vodja poslanske skupine SD Janko 

Veber je pred izdajo obveznic kritiziral vlado, da ne upošteva valutnega tveganja, ko pa je minister 

Šušteršič dejal,  da so v izdajo vključili tudi zavarovanje proti valutnem tveganju, je Veber hitro 

obrnil svojo ploščo. Sedaj mu ni bilo po godu „drago“ zadolževanje. Čudno, še njegova vlada se je 

med letoma 2009 in 2010 (drago) zadolževala zgolj zato, da smo ohranili standard. To je ključni  

argument v prid temu, da je bilo sedanje zadolževanje ob upoštevanju vseh težavnih okoliščin, ki 

sedaj so prisotne, leta 2009 pa jih ni bilo, poceni. Le kdo bi vam posodil denar ob zavedanju, da ste 

že  zadolženi  do  polovice  svojega  letnega  dohodka in  da  dolga  domnevno  ne  boste  mogli  več 

vračati? No, vlada je kljub temu uspešno ustvarila tankočutno zaupanje zunanjih vlagateljev, kar je 

očitno presenetilo lepo število evropskih finančnikov. Tudi opozicija je bila presenečena, saj so še 

pred izdajo hiteli mantrati, da izdaja ne bo uspešna, da sploh ne bomo mogli prodati vseh obveznic, 

po njej pa so z vsemi topovi svoje „foušije“ napadli ponovno. Njihova značilnost je, da zelo težko 

ostanejo nezavistni, ko nekomu nekaj uspe, njih pa ni bilo zraven. Spomnite se na otroka iz začetka 



tega odstavka … 

Vsak, ki se vsaj malo spozna na ekonomijo seveda ve, da je bila izdaja obveznic po obrestni  

meri 5,7% draga. Ne, ne delam 180-stopinjskega obrata. Opoziciji pri tem ne gre ničesar oporekati. 

Teorijo vsekakor obvladajo, kar je pohvalno in na tej točki se popolnoma strinjam z njimi. Po teoriji  

smo se zadolžili drago. Ključna stvar, na katero so v opoziciji pozabili: okoliščine! Pozabili so tudi 

na to, da so sami veliko prispevali k dražji izdaji obveznic. Če bi Slovenija namreč vpisala zlato 

fiskalno pravilo v ustavo, bi bil to še en pozitiven signal vsem vlagateljem, da so svoj denar dobro 

naložili.  Z  enim samim dodatnim stavkom v  148.  členu  bi  lahko  najceneje  prišli  do  dodatnih 

milijonov  (milijard),  ne  zgolj  za  tekoče  poslovanje,  pač  pa  tudi  za  investicije  v  razvoj  in 

infrastrukturo, kar tako zelo radi poudarjajo v nevladnih strankah. Kljub negotovosti, pomislekom 

in vsesplošnemu pesimizmu je Sloveniji uspelo, na kar smo lahko ponosni. Vsaj jaz sem. Zato, 

Janez, hvala ti!


